
Protokół z XXIX Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu
odbytej w dniu 25 sierpnia 2016 r. w sali Urzędu Miejskiego

Ustawowa liczba Radnych - 21 

Obecnych na Sesji              - 20

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad XXIX Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Miejskiej.
4. Informacja o działalności Zakładu Energetyki Cieplnej spółka z o. o.
5. Rozpatrzenie uchwał:

1/  w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2016 rok,
2/  w  sprawie  zmiany  Uchwały  nr  XXIII/148/2016  z  dnia  31  marca  2016  w  sprawie
zaciągnięcia  pożyczek  z  Wojewódzkiego  Funduszu Ochrony Środowiska  i  Gospodarki
Wodnej w Łodzi,
3/ w  sprawie  szczegółowych  warunków  i  trybu  przyznawania  stypendiów  osobom
zajmującym się twórczością artystyczną oraz wysokości tych stypendiów,
4/  zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia
opłat  za  parkowanie  pojazdów  samochodowych  w  Strefie  Płatnego  Parkowania  oraz
sposobu ich pobierania.
5/  w sprawie  udzielenia  Powiatowi  Łowickiemu pomocy finansowej  z  budżetu  Miasta
Łowicza  w  formie  dotacji  celowej  z  przeznaczeniem  na  prace  remontowe  ulicy
Chełmońskiego w pasie drogi powiatowej nr 2707 E w Łowiczu.

6. Wybór opiekuna Młodzieżowej Rady Miejskiej.
7. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
8. Interpelacje, zapytania, sprawy różne.
9. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
10. Zakończenie obrad XXIX Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Ad. 1
Otwarcia  obrad  XXIX  Sesji  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  dokonał  Przewodniczący  Rady
Miejskiej  w Łowiczu Radny Michał  Trzoska,  powitał  Radnych  oraz  zaproszonych  gości:
Burmistrza  Miasta  Pana  Krzysztofa  Jana  Kalińskiego,  Zastępcę  Burmistrza  Miasta  Pana
Bogusława  Bończaka,  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Łowickiego  Pana  Krzysztofa
Górskiego,  Komendanta  Powiatowego  Policji  Pana  Marcina  Grzelaka,  Komendanta
Państwowej Straży Pożarnej Pana Jacka Szeligowskiego,  Przewodniczących Zarządu Osiedli,
Sekretarza Miasta Panią Marię Więckowską, Skarbnika Miasta Pana Arkadiusza Podsędka,  
Dyrektorów jednostek, Naczelników Wydziałów, Radcę Prawnego Panią Katarzynę Kranik-
Saleh, pracowników Urzędu Miejskiego.

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska– stwierdził , że na Sesji Rady Miejskiej
obecnych jest 20 Radnych wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne.
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Ad. 2
Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził,  że proponowany porządek obrad XXIX Sesji
wraz z projektami uchwał został przesłany wszystkim zaproszonym. 
Poinformował, że wpłynął wniosek Burmistrza o wprowadzenie do porządku obrad projektu
uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Łowickiemu pomocy finansowej z budżetu Miasta
Łowicza  w  formie  dotacji  celowej  z  przeznaczeniem  na  prace  remontowe  ulicy
Chełmońskiego w pasie drogi powiatowej nr 2707 E w Łowiczu. 

(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska zarządził głosowanie  nad   zmianą 
porządku obrad  polegającą  na wprowadzeniu do porządku obrad projektu uchwały 
w sprawie udzielenia Powiatowi Łowickiemu pomocy finansowej z budżetu Miasta Łowicza 
w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na budowę chodnika w pasie drogi powiatowej nr 
2754E- ul. Jana Pawła II w Łowiczu:

18 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska jednogłośnie przyjęła  zmianę
porządku  obrad  polegającą   na  wprowadzeniu  projektu  uchwały.  Stwierdził,  że  uchwała
będzie rozpatrywana w pkt, 5 jako uchwała nr 5.

Ad. 3
Protokół z XXVIII Sesji został wyłożony w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad. 
Sekretarzem XXVIII  Sesji  była  Radna Zofia  Kroc,  która nie  zgłosiła  uwag do protokołu.
Pozostali Radni również uwag nie zgłosili do protokołu
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził , że skoro uwag nie zgłoszono, 
                     Protokół z XXVIII Sesji został przyjęty bez zmian.
Przewodniczący Rady Miejskiej na Sekretarza XXIX Sesji Rady Miejskiej zaproponował
Radnego Krzysztofa Olko, który wyraził zgodę.

Ad. 4
Informacja o działalności Zakładu Energetyki Cieplnej spółka z o. o.- przedstawił Pan
Jan Tłustwa Członek Zarządu ZEC.

(stanowi załącznik)

Radny  Robert  Wójcik zapytał,  na  ile  szacuje  się  oszczędności  powstałe  po
zmodernizowaniu kotła.
Pan Jan Tłustwa Członek Zarządu ZEC poinformował, że zwiększyła się wydajność kotła
dzięki czemu powstaną oszczędności na zużyciu opału.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów– przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.
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(stanowią załączniki)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  Rada  Miejska  w  Łowiczu  przyjęła
Informację o działalności Zakładu Energetyki Cieplnej spółka z o. o.

Ad. 5 
Rozpatrzenie uchwał: 
1/  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  Miasta  Łowicza  na  2016  rok  wraz
z autopoprawką- przedstawił Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.

(stanowi załącznik)

Radny  Robert  Wójcik stwierdził,  że  istotnie   ul.  Chełmońskiego  powinna  być
wyremontowana.  Zapytał,  czy  Starostwo  Powiatowe  wykorzystało  wszystkie  możliwości
prawne dotyczące napraw gwarancyjnych ul. Chełmońskiego. Od początku ta ulica była źle
wykonana.  
Zapytał,  czy  monitoring  na  Stadionie  Miejskim  będzie  całodobowy,  czy  ktoś  będzie  go
obsługiwać.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta poinformował, że ulica Chełmońskiego to bardzo
duża inwestycja miejsko- powiatowa. Było kilka awarii sieci wodociągowej. Podjęto decyzję
o  wybudowaniu  nowej  sieci  wodociągowej,  obok  tej  która  już  funkcjonuje.  Pojawiła  się
szansa  położenia  nowej  nawierzchni.  Urząd  Miasta  zgłosił  tę  inwestycję  do  tzw.
„schetynówki”. Niestety nie została ona wykonana należycie. Były uwagi Radnych Miejskich
i Radnych Powiatowych co do wykonania ulicy Chełmońskiego. Stwierdził, że jest to droga
w mieście dlatego należy ją wykonać. Procedury gwarancyjne zostały wykorzystane. 
W poprzednich  kadencjach  Rady  Miejskiej  środki  na  dofinansowanie  monitoringu  Urząd
Miasta  przeznaczał  w  większej  części  na  monitoring  stadionu  „Pelikan”,  w mniejszej  na
monitoring targowicy miejskiej. Nowy  monitoring  będzie odtwarzalny.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów– przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

Głosowanie:18 „za” , 0 „przeciw”, 2 „wstrzymał”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła uchwałę większością
głosów.

U c h w a ł ę Nr XXIX/189/2016
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2/ Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXIII/148/2016 z dnia 31 marca 2016
w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczek  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska
i Gospodarki Wodnej w Łodzi- przedstawił Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.

(stanowi załącznik)

Radni pytań, uwag nie zgłosili.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów– przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

Głosowanie:18 „za” , 0 „przeciw”, 2 „wstrzymał”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła uchwałę większością
głosów.

U c h w a ł ę Nr XXIX/190/2016

3/ Projekt  uchwały w  sprawie  szczegółowych  warunków  i  trybu  przyznawania
stypendiów  osobom  zajmującym  się  twórczością  artystyczną  oraz  wysokości  tych
stypendiów-  przedstawił  Pan  Michał  Zalewski  Kierownik  Biura  ds.  Kultury,  Sportu,
Turystyki i Organizacji Pozarządowych.

(stanowi załącznik)

Pan Michał  Zalewski  Kierownik  Biura  ds.  Kultury,  Sportu,  Turystyki  i  Organizacji
Pozarządowych poinformował o poprawkach w projekcie uchwały w § 5 oraz załączniku nr
1 do uchwały. 
Radna Karina Sędkowska- Staszewska  podziękowała za projekt uchwały. Młodzi artyści
będą mieli większą możliwość rozwoju pasji i zdolności dzięki pieniądzom jakie otrzymają.
Radny Mariusz Siewiera zapytał, dlaczego górna granica wieku  przyznawania stypendium
osobom  zajmującą się twórczością artystyczną wynosi 30 lat. Czy jest to wymóg formalny.
Poprosił,  aby  doprecyzować  sformułowanie:  „Inna  organizacja  mogąca  ocenić  projekt
stypendialny pod względem merytorycznym”. Zapytał, dlaczego studenci i uczniowie muszą
przedstawiać zaświadczenia ze szkół. Czy będą im przyznawane dodatkowe punkty za to, że
mają status studenta lub ucznia. Czy kwoty w wysokości 100 zł, 300 zł. 500 zł. 1 000 zł brutto
są to kwoty miesięczne, roczne czy półroczne.
Pan Michał  Zalewski  Kierownik  Biura  ds.  Kultury,  Sportu,  Turystyki  i  Organizacji
Pozarządowych po zbadaniu sytuacji lokalnej w mieście okazało się że osoby, którym można
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przyznawać stypendium, mieszczą się w granicy wiekowej do 30 roku życia.  Inne miasta,
które podjęły taką uchwałę również określiły granicę wieku do 30 lat. W umowie jest zawarta
informacja,  że stypendysta  otrzymuję  daną kwotę miesięcznie.  Nie będzie przyznawanych
bonusów za okazanie zaświadczenia ze szkoły lub uczelni. Istotne jest tylko wykazanie przez
studenta lub ucznia, że kształci się w danym kierunku. Do wniosku powinna być dołączona
rekomendacja  opiekuna  artystycznego,  dyrektora  instytucji  kultury,  szkoły,  związku
twórczego  lub  innej  organizacji  mogącej  ocenić  projekt  stypendialny  pod  względem
merytorycznym.
Radny Mariusz Siewiera  zapytał,  co kryje  się  pod pojęciem innej  organizacji,  która  ma
oceniać projekt stypendialny.  Jest to szerokie pojęcie. Jest dużo twórców ludowych, którzy
osiągnęli więcej niż 30 rok życia. Zapis w projekcie ustawy dot. wieku ogranicza możliwość
ubiegania się o stypendium takim osobom. Czy wymóg granicy wiekowej 30 lat jest na dzień
składania wniosku, czy w trakcie pobierania stypendium jeśli dana osoba przekroczy 30 lat to
stypendium zostaje przerywane.
Radna Karina Sędkowska- Staszewska poinformowała, że kwestia dot. granicy wiekowej
była  poruszana  na  posiedzeniu  Komisji  Społecznej.  Radna  uważa  podobnie  jak  Radny
Mariusz Siewiera. Będzie wdzięczna, jeśli Rada Miejska opowie się za podniesieniem granicy
wiekowej.
Pan Michał  Zalewski  Kierownik  Biura  ds.  Kultury,  Sportu,  Turystyki  i  Organizacji
Pozarządowych  innymi  organizacjami mogą być  organizacje pozarządowe, inne jednostki
organizacyjne, których zadaniem statutowym jest m. in. działalność w zakresie działalności
kulturowej, upowszechniania kultury i sztuki, ochrony dziedzictwa narodowego. 
Radna  Zofia  Wielemborek stwierdziła,  że  z  upływem  czasu  mogą  zostać  wniesione
poprawki do uchwały. 
Radny Krystian Cipiński stwierdził,  że stypendium z definicji powinno być dostępne dla
osób  młodych,  ukierunkowane  na  ich  rozwój.  Odczytał,  że  stypendium  wg.  definicji  to:
„pieniądze  wypłacane  okresowo  uczniom,  studentom,  pracownikom  nauki  na  pokrycie
koszów  nauki  lub  badań  naukowych.  Jest  to  jednoznaczne  z  rozwojem,  kształceniem
własnych umiejętności”. Stypendium powinno być skierowane do osób młodych, granica 30
lat jest granicą umowną. 
Radny Mariusz  Siewiera  stwierdził,  że  są  różne  rodzaje  stypendiów.  Ludzie  w różnym
wieku  rozwijają  swoje  pasje  i  nie  można  im  tego  ograniczać.  Stwierdził,  że  należy
dopracować, żeby stypendium nie przysługiwało osobom, które zawodowo zajmują się daną
dziedziną. Stwierdził, że wiek nie powinien być ograniczony do 30 lat.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska odczytał  definicję  stypendium,  która
brzmi,  że  jest  to  jednostronne  świadczenie  pieniężne  ze  strony  osoby  fizycznej,  osoby
prawnej  lub  jednostki  organizacyjnej  nieposiadającej  osobowości  prawnej  przyznane  za
osiągnięcie  określonego  wyniku  w  danej  dziedzinie  nauki  lub  sztuki  albo  w  celu
umożliwienia  nauki,  prowadzenia  badań  naukowych  lub  prac  w  dziedzinie  sztuki.
Stypendium  jest  pewnego  rodzaju  inwestycją.  Czas  zweryfikuje  działanie  ustawy,  będzie
można nanieść poprawki w przyszłości.
Radna Karina  Sędkowska-  Staszewska  poinformowała,  że  wraz  z  Radnym Krystianem
Cipińskim  wnioskowała  o  wprowadzenie  stypendium  artystycznego.  Intencją  było  danie
możliwości  inspiracji,  środków  pieniężnych  po  to,  aby  ludzie  rozwijali  swoje  talenty
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i umiejętności. W przyszłości tacy ludzie mają większą możliwość pracy w zawodzie artysty.
Np.  możliwość  uczestnictwa  wokalisty  w festiwalu  generuje  koszty,  tj.  wpisowe,  nocleg.
Zaproponowała, aby podnieść wiek do 35 lub 40  roku życia z uwagi na twórców ludowych. 
Radny Krystian Cipiński poinformował, że starsi wiekiem twórcy ludowi mają możliwość
skorzystania z wielu programów, zrzeszania się w stowarzyszenia. Takie osoby nie ponoszą
kosztów  nauki.  Poprosił,  aby  nie  wprowadzać  zmian  dot.  wieku  do  projektu  uchwały.
Z biegiem czasu można uchwałę zaktualizować.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta  poinformował,  że  osoby  które  zajmują  się
twórczością ludową, biorą udział w występach, pracują zawodowo i mają środki finansowe.
Pan Michał Zalewski przeanalizował wiele uchwał w tym zakresie, znalazł optymalny wiek
przyjmowany w większości miast. Radni mogą wnieść poprawki do uchwały w późniejszym
czasie. 
Radna Zofia Kroc złożyła wniosek formalny o podniesienie wieku dla stypendysty do 35 lat.
Pan Michał  Zalewski  Kierownik  Biura  ds.  Kultury,  Sportu,  Turystyki  i  Organizacji
Pozarządowych  poinformował,  że  Urząd  Miejski  konsultował  się  ze  Stowarzyszeniem
Twórców Ludowych.  Stowarzyszenie  prowadzi  warsztaty  ludowe dzięki  dotacji  z  Urzędu
Miasta. Twórcy ludowi są to już osoby, które pracują zawodowo, osiągają zyski. Poprosił  
o nie podnoszenie wieku. Do Urzędu Miasta zgłaszały się osoby młode do 30 roku życia  
o chęć otrzymywania stypendium artystycznego. W przeprowadzonych przez Urząd Miasta
badaniach nie było osób powyżej 30 roku życia. Projekt uchwały daje możliwość składania
wniosków o stypendium organizacjom pozarządowym. Nie wpłynęły wnioski  ani uwagi od
podmiotów najbardziej zainteresowanych. Wiek 30 lat jest zasadny.
Radny  Mariusz  Siewiera  stwierdził,  że  podniesienie  wieku  stypendysty  jest  wskazane.
Poparł wniosek Radnej Zofii Kroc. Ludzie w różnym wieku odkrywają swoje pasje.
Pan Bogusław Bończak Zastępca Burmistrza  stwierdził,  że nie ma dobrego rozwiązania
w tej sprawie. Osoby starsze mają możliwość rozwijania swoich pasji w wielu klubach, które
są finansowane z budżetu miasta lub jednostek samorządu terytorialnego. 
Projekt uchwały powinien być skierowany dla osób młodych, którzy nie mają możliwości
zarabiania na swojej działalności. Wiek 30 lat jest odpowiedni. 
Radna  Zofia  Wielemborek  ludzie  w  różnym  wieku  odkrywają  swoje  pasje.
 Poprosiła  o zakończenie dyskusji i poparciu przedstawionego projektu uchwały bez zmian.
Radny Mariusz Siewiera złożył wniosek formalny o wykreślenie  ograniczenia wiekowego
w sprawie przyznawania stypendiów. 
Radna Karina Sędkowska- Staszewska podczas wcześniejszych rozmów Radnych z Panem
Michałem  Zalewskim  na  temat  stypendiów  artystycznych  padła  propozycja,  aby  została
wprowadzona do projektu uchwały kategoria „open” w przyznawaniu stypendium, aby nie
było górnej granicy wiekowej. 

Opinię  Komisji  Społecznej–  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Karina
Sędkowska– Staszewska,
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej–  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Leszek Plichta.

(stanowią załączniki)
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Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska  zaproponował przegłosowanie wniosku
Radnego Mariusza Siewiery w sprawie zmiany treści § 4 ust. 1 w załączniku nr 1 do projektu
uchwały, który otrzymałby brzmienie, że cyt.  „stypendia mogą być przyznawane osobom,
które wykazują się osiągnięciami twórczymi, są na stałe zameldowane w Łowiczu”.

Głosowanie: 8 „za” , 10 „przeciw”, 2 „wstrzymał”
Wniosek nie został przyjęty. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska  zaproponował przegłosowanie wniosku
Radnej Zofii Kroc w sprawie zmiany treści § 4 ust. 1 w załączniku nr 1 do projektu uchwały,
który  otrzymałby  brzmienie,  że  cyt.”stypendia  mogą  być  przyznawane  osobom,  które  nie
ukończyły 35 roku życia, wykazują się osiągnięciami twórczymi,  są na stałe zameldowane
w Łowiczu”.

Głosowanie: 6 „za” , 9 „przeciw”, 5 „wstrzymał”
Wniosek nie został przyjęty. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

Głosowanie: 20 „za” , 0 „przeciw”, 0 „wstrzymał”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła uchwałę jednogłośnie.
U c h w a ł ę Nr XXIX/191/2016

Radna  Karina  Sędkowska-  Staszewska poprosiła,  aby  wszelkie  wnioski  od  osób
ubiegających  się  o  stypendia  niezależnie  od  wieku  wpływały  do  Komisji  Społecznej.
W przyszłości będzie możliwość zmiany i dostosowania uchwały do wieku stypendystów.

4/  Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  Strefy  Płatnego
Parkowania, wprowadzenia opłat za parkowanie pojazdów samochodowych w Strefie
Płatnego Parkowania oraz sposobu ich pobierania - przedstawił Pan Robert Wójcik Radny
Rady Miejskiej w Łowiczu.

(stanowi załącznik)

Wiceprzewodniczący  Rady  Marek  Boroski stwierdził,  że  uchwała  przedstawiona  przez
Radnego  Roberta  Wójcika  jest  dobrą  uchwałą.  Należy  zadać  pytanie,  czy  Radni  mogą
głosować  przeciw  prawu.  Liczy  się  dobro  mieszkańców,  a  nie  opcje  polityczne.  Strefa
płatnego parkowania spełnia oczekiwania mieszkańców i nie tylko. Parkometry są przejrzyste
i czytelne, pół godziny darmowe jest bardzo dobrym rozwiązaniem. Poinformował, że będzie
głosować za pozostawieniem strefy płatnego parkowania w soboty.
Radny Robert Wójcik przekazał  do wiadomości,  że załączy pismo Zastępcy Prokuratora
Generalnego do protokołu oraz wszystkie wyroki w tej sprawie.

Opinię  Komisji  Społecznej–  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Karina
Sędkowska– Staszewska,
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Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej–  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Leszek Plichta,
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów– przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

Głosowanie: 2 „za” , 12 „przeciw”, 5 „wstrzymał”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska nie podjęła uchwały.

Radny  Mariusz  Siewiera poinformował,  że  wraz  z  Radnym  Robertem  Wójcikiem
wnioskował do Naczelnika WSK o przedstawienie bilansu strefy płatnego parkowania.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta  przedstawił dane, z których wynika że w roku
2015 z opłat pobieranych w strefie płatnego parkowania do budżetu miasta wpłynęło  252,541
zł. Wynagrodzenie dla operatora stanowiło kwotę 205,000 zł. Koszty windykacji 29,000 zł.
Miasto wypracowało zysk w kwocie 18,377 zł. W przypadku zniesienia opłat za parkowanie
w  sobotę,  wpływy  do  budżetu  miasta  zmniejszyłyby  się  o  19,200  zł.  Mieszkańcy  oraz
właściciele sklepów opowiadają się za pozostawieniem strefy płatnego parkowania w soboty. 

5/  Projekt  uchwały  w sprawie  udzielenia  Powiatowi Łowickiemu pomocy  finansowej
z  budżetu  Miasta  Łowicza  w  formie  dotacji  celowej  z  przeznaczeniem  na  prace
remontowe  ulicy  Chełmońskiego  w  pasie  drogi  powiatowej  nr  2707  E  w  Łowiczu-
przedstawił Pani Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych.

(stanowi załącznik)

Radni pytań, uwag nie zgłosili. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

Głosowanie: 20 „za” , 0 „przeciw”, 0 „wstrzymał”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła uchwałę jednogłośnie.
U c h w a ł ę Nr XXIX/192/2016

Ad. 6
Wybór opiekuna Młodzieżowej Rady Miejskiej.

Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta podziękował za przyjęcie uchwały w sprawie 
udzielenia Powiatowi Łowickiemu pomocy finansowej z budżetu Miasta Łowicza w formie 
dotacji celowej z przeznaczeniem na prace remontowe ulicy Chełmońskiego w pasie drogi 
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powiatowej nr 2707 E w Łowiczu. 
Poinformował, że koordynatorem Młodzieżowej Rady Miejskiej będzie Pan Michał Zalewski.
Radny Krzysztof Igielski zgłosił kandydaturę Radnego Krystiana Cipińskiego na opiekuna
Młodzieżowej Rady Miejskiej. Zapytał, czy Radny wyraża zgodę.
Radny Krystian Cipiński wyraził zgodę.
Radna  Zofia  Kroc zgłosiła  kandydaturę  Radnego  Krystiana  Cipińskiego  na  opiekuna
Młodzieżowej Rady Miejskiej.

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie kandydatury Radnego
Krystiana Cipińskiego na opiekuna Młodzieżowej Rady Miejskiej:

19 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymał”

Radny Krystian Cipiński podziękował za zaufanie i wybór.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska  odczytał  pismo  z  dnia  3.08.2016.r
w sprawie wyboru kandydata do Powiatowej Rady Rynku Pracy. 

(stanowi załącznik)

Zaproponował kandydaturę Radnego Leszka Plichty. Zapytał, czy Radny wyraża zgodę.
Radny Leszek Plichta wyraził zgodę.
Radna Zofia Kroc zaproponowała kandydaturę Radnego Mariusza Siewiery.
Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska zapytał Radnego Mariusza Siewirę czy 
wyraża zgodę.
Radny Mariusz Siewiera wyraził zgodę.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał Radnych kto jest za tym, aby przedstawicielem
Powiatowej Rady Rynku Pracy był Radny Leszek Plichta:

11 „za”

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał Radnych kto jest za tym, aby przedstawicielem
Powiatowej Rady Rynku Pracy był Radny Mariusz Siewiera:

6 „za”
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska  poinformował,  że  przedstawicielem
Powiatowej Rady Rynku Pracy będzie Radny Leszek Plichta.
Radny Leszek Plichta podziękował Radnym zaokazane zaufanie.

Ad.7
Informację Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami – przedstawił Pan
Krzysztof Kaliński Burmistrz. 

( stanowi załącznik)
Radny Robert Wójcik- pogratulował Burmistrzowi, Wydziałowi Pozyskiwania Środków 
Zewnętrznych pracownikom ZGM na czele z Panem Bogdanem Suchankiem Dyrektorem 
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MZK dobrze przygotowanego wniosku transportowego, który przeszedł  ocenę formalną
 i merytoryczną i otrzymał dofinansowanie. 
Zapytał o wykonanie ulicy Strzelczewskiej i Sochaczewskiej  gdzie studzienki rewizyjne 
kanalizacji sanitarnej  wypadają na środku krawężnika. Kto odpowiada za dokumentację
 i nadzór. 
Zapytał o umowę ze Stowarzyszeniem „Ja, Ty, My” czy coś się dzieje w tym temacie. 
Co z pozostałą częścią nieruchomości przy ul. Kaliskiej 5. Czy nie warto powrócić do 
pomysłu urządzenia tam mieszkań i przeniesienia tam Miejskiej Biblioteki. 
Co miasto zamierza w kwestii Międzygminnego Związku „Bzura” czy planuje wystąpić na 
drogę sądową , niedługo miną 3 lata od czasu wystąpienia miasta ze Związku.
Co z Kopertą Życia i kartą Młodego Przedsiębiorcy.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjęła informację Burmistrza
o działaniach w okresie między Sesjami. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz-  poinformował ,że  przygotowanie dokumentacji na ul.
Sochaczewską i ul. Strzelczewska trwało 2 lata i było bardzo trudne, były ogromne problemy
z wykupem gruntów i opory mieszkańców dot. wykonania kanalizacji . Niektórzy mieszkańcy
kwestionowali   wyceny  i   wszystko,  byli  przeciw  wszystkiemu.  Dokumentacja  została
przygotowana tzw. „spec ustawą”. Projekt jest przygotowany dobrze. Dzięki temu pozyskano
na te ulice ponad 1 300 000 zł.  dofinansowania . 
Prowadzone są rozmowy ze Stowarzyszeniem „Ja, Ty, My”, pojawił się problem z wynajmem
restauracji. W dniu jutrzejszym zostanie podjęta decyzja. Na budynek po byłym sądzie  jest
pewien pomysł  ale trzeba poczekać  dla dobra sprawy. 
W sprawie Międzygminnego Związku „Bzura” decyzja nie została jeszcze podjęta , ponieważ
pojawiły się opinie Radnych  o ewentualnym powrocie miasta Łowicza do Związku. 

Poinformował , że od 1 do 30  września 2016 r. mieszkańcy Łowicza mogą składać swoje
propozycje inwestycji do budżetu obywatelskiego, które realizowane będą w 2017 r.
Kolejnym etapem będzie ich formalno-prawna weryfikacja. Na spotkaniach budżetowych 
z burmistrzem Łowicza, mieszkańcy danego osiedla wybiorą trzy najważniejsze ich zdaniem 
propozycje. Zostaną one poddane kolejnemu głosowaniu. 
W dniach od 10 listopada do 10 grudnia br. 
W sprawie budżetu partycypacyjnego będą specjalne plakaty informujące. 
Radna  Karina  Sędkowska  –  Staszewska  -  w  trosce  o  osoby  handlujące  na  miejskiej
targowicy zaproponowała  propozycję   zadaszonych ław handlowych. Przekazała graficzny
materiał  tej propozycji.  
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz-  informował  wcześniej  że  zostanie  zorganizowane
spotkanie z Klubem Sportowym „Pelikana” i tam handlującymi przedsiębiorcami z którymi
zostanie uzgodniony  zakres modernizacji targowicy- targowiska w roku przyszłym.
Pani  Maria  Więckowska  Sekretarz  Miasta –„Koperta  życia”  to  informacja  o  sytuacji
zdrowotnej danego mieszkańca.
Podstawowym jej elementem jest karta informacyjna, aby ją sporządzić  w sposób należyty
uznano że należy opracować to wspólnie z Zespołem Opieki Zdrowotnej . Skontaktowano się
z  Dyrektorem  ZOZ  w  Łowiczu  celem  uzgodnienia  karty  informacyjnej.  Taką  kopertę
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umieszcza się w lodówce . Pozostała jeszcze do załatwienia koperta i magnez. Dystrybucja tej
karty będzie na stronie internetowej ,będzie wydrukowana do pobrania w Urzędzie Miejskim. 
Pan Artur Michalak Naczelnik Wydziału Strategii, Rozwoju, Obsługi Przedsiębiorców 
i  Zamówień  Publicznych-  poinformował  że  jest  to  faza  końcowa  przygotowań  Karty
Młodego  Przedsiębiorcy.  Zostanie  rozesłany  list  intencyjny  do  przedsiębiorców,  jest
przygotowany zarys porozumienia  na wzór miasta Nysa.  Banki i  zakłady usługowe będą
namawiane do stosowania ulg. W miesiącu wrześniu zostanie przedłożona Radzie Miejskiej
Karta  Młodego Przedsiębiorcy.
Radny Dariusz Dzik  – zapytał  co spowodowało  opóźnienia,  że stołówka w SP.1 będzie
gotowa dopiero 20 września br. Zapytał o czyszczenie rowów melioracyjnych w mieście .
Podziękował Burmistrzowi i ZUK –owi za uzupełnienie kostką brukową  placu przy garażach
na os. Starzyńskiego , poprawiło to estetykę .
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz-  poinformował,  że  został  zwiększony  zakres  prac
 w  trakcie  remontu  stołówki  w  SP  1.  Zapewnił  że  prace  remontowe  nie  zaburzą
funkcjonowania szkoły. 
Pan Paweł Gawroński Naczelnik WSK- zostanie ogłoszony przetarg na wykaszanie rowów
melioracyjnych  że  środków  które  otrzymało  miasto.   Utrzymanie  mniejszych  rowów
melioracyjnych obciąża właścicieli przyległych działek.
Radny Dariusz Dzik- poprosił aby w umowie zawrzeć dwukrotne wykaszanie rowów na 
wiosnę i na jesieni. 
Pan Paweł Gawroński Naczelnik WSK- kwota zapisana w budżecie  wystarczy na 
jednorazowe koszenie rowów melioracyjnych. 
Radna Zofia Wielemborek – nawiązała do planowanego wyjazdu łowickich seniorów do 
miasta siostrzanego Reda, to bardzo fajna sprawa a jednocześnie nagroda i wyróżnienie dla 
seniorów . 
Zapytała czy zwiększyła się liczba klas pierwszych. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz- poinformował że liczba klas pierwszych się nie 
zwiększyła. 
Pan Michał Trzoska Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował ,że informacja 
Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami zostaje przyjęta.

Ad. 8
Interpelacje, zapytania, sprawy różne. 
Pan Michał Trzoska Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował ,że odpowiedzi na
wszystkie interpelacje i zapytania Radnych zostały udzielone w terminie.
Wiceprzewodniczący Rady  Marek Boroski – poinformował ,że Radni : Zofia Kroc, Jerzy
Stobnicki, Krzysztof Wieteska wezmą udział w poczcie sztandarowym podczas uroczystości
w dniu 1 września br. 
Zaapelował do Radnych o odpowiedni strój na takich uroczystościach.
Radny Robert  Wójcik-  złożył   zapytania  na piśmie dot.  pożaru na targowicy miejskiej  
w Łowiczu,
Leszek  Plichta-  podziękował Panu Burmistrzowi ,Pani Annie Gajewskiej i pracownikom 
Urzędu  Miejskiego,  Radnym   za  szybkie  i  sprawne   przygotowanie  i  podjęcie  uchwały
 w sprawie 
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zmiany  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  o którą wystąpił „Maspex”.
Prezes firmy „Maspex”  dziękował na zebraniu Radnym oraz Burmistrzowi i pracownikom
Urzędu Miejskiego.  
Poprosił  aby  na  ul.  Mickiewicza  ustawić  tablicę  informacyjna  ogłoszeniową  przy  placu
zabaw. 
 Ponadto złożył  interpelację na piśmie( wnioski do budżetu 2017r.)   o budowę, naprawę 
chodnika na ul. Słowackiego i położenie nakładki asfaltowej na ul. Słowackiego i ul. 
Norwida, oraz o budowę ścieżki rowerowej na odcinku od ul. Tuszewskiej do ul. Ułańskiej.
Pan Krzysztof Kaliński  Burmistrz –istotnie firmie „Maspex” bardzo zależało na podjęciu
tej uchwały i dzięki Radzie Miejskiej została ona dość szybko wprowadzona pod obrady Rady
Miejskiej ponieważ firma chce rozpocząć rozbudowę zakładu. 
Ulice Norwida i ul.  Słowackiego planowano wykonać najtańszym sposobem podobnie jak
 ul. Zgodę i ul. Wygodę . 
Radna Karina  Sedkowska Staszewska -  zgłosiła ustne zapytania kiedy był ostatni przegląd
studzienek kanalizacyjnych na ul. Bielawskiej i Przyrynek, poprosiła o dokonanie przeglądu,
Poprosiła  o  naprawę  chodnika  na  ul.  Podrzecznej   naprzeciw  bloków  Wspólnoty
Mieszkaniowej i o poprawienie chodnika  przy ul. Koziej i  zadoleń na  ul. Przyrynek. 
Zapytała  na  jakim  etapie  jest  przenoszenie  lodowiska  na  Nowy  Rynek,  ile  to  będzie
kosztowało 
Zgłosiła propozycję  zorganizowania przy udziale łowickich restauratorów, Środowiskowego
Domu  Samopomocy,  Radnych  Miejskich   z  Klubu  PIS    miejskiej  wigilii  plenerowej.
Uroczystość ta odbywała by się niezależnie od choinki miejskiej   i  organizatorem  wigilii
byłby Urząd Miejski. Zadeklarowała swoją pomoc przy organizacji.
Radnym Miejskim   z Klubu PIS  bardzo zależy aby wigilia  wpisała się w kalendarz imprez
miejskich.  
Pan Krzysztof Kaliński  Burmistrz-  wigilia miejsko- powiatowa  jest organizowana na 250
osób   biorą  w  niej  udział  przedstawiciele  wszystkich  stowarzyszeń  ,  Radni  miejscy  
i powiatowi, księża. Występują  zespoły  folklorystyczne  albo „Boczki Chełmońskie” albo
„Koderki”.  Ponadto  w  Łowiczu  obywa  się  kilkanaście  wigilii  w  Zarządach  Osiedli,
organizowane są wigilie przez związki, stowarzyszenia i inne organizacje.
W 2006 roku obywała się taka duża wigilia w sali gimnastycznej a w roku następnym w hali
OSiR  i  nie  było  dobrze  słychać  ,  ludzie  się  nie  znali.  Wówczas  zaproponowały
stowarzyszenia i związki aby każda organizacja organizowała swoją wigilię . 
W dużych miastach nie organizuje się takich wigilii jak w Łowiczu. 
Informował już  wcześniej że wspólnie z restauratorem Panem Krzysztofem Gajdą   można
zorganizować taka wigilię dla osób uboższych. 
Jego zdaniem organizowanie wigilii  w tak zaproponowanej  przez Radną formule na 1000
osób się nie sprawdzi w Łowiczu, ludzie będą anonimowi, zaproponował aby pozostać przy
organizowaniu wigilii tak jak do tej pory gdzie ludzie nie są  anonimowi. 
Tak jak mówił wcześniej zorganizowana będzie wspólnie z MOPS i restauratorami wigilia dla
ubogich. 
Radna Karina  Sedkowska Staszewska – stwierdziła, że nie została zrozumiana , chodzi  
o  zorganizowanie  jeszcze  jednej   miejskiej  wigilii  plenerowej  przy  udziale  łowickich
restauratorów.
Pan Krzysztof Kaliński  Burmistrz-   stwierdził , że jest osoba koncyliacyjną  i cieszy się że
Radni potwierdzają że już o propozycji zorganizowania takiej wigilii mówił wcześniej. 
Propozycję  przeniesienia lodowiska na Nowy Rynek zgłaszała młodzież 2 lata temu. Nie
można  było  tego  zrobić  ponieważ  nie  było  odpowiedniego  przyłącza  energetycznego  na
Nowym Rynku.
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Miasto  otrzymało  300 000  zł  dotacji  w  ramach  Białego  Orlika,  okres  trwałości  projektu
kończył się 18 grudnia 2015r i nie było możliwe przeniesienie lodowiska z ul. Bolimowskiej .
Obecnie jest przygotowywany projekt. Uruchomienie lodowiska planowane jest na dzień 
3 grudnia br.  i  połączone z miejską choinką która w tym roku planowana jest na Nowym
Rynku.
Radna Zofia Kroc-  zapytała o szpetny betonowy płot przy ul. 3 Maja z którego wypadają
elementy,  kto  powinien  to  naprawić.  Czy  rozważa  się  wskazanie  miejsca  bliżej  centrum
miasta  pod tzw. sprzedaż garażową . 
Pan Krzysztof Kaliński  Burmistrz- płot jest własnością PKP , powoli będą usuwane  przez
PKP uszkodzone przęsła betonowego płotu.
Na sprzedaż garażową proponuje się parking za ratuszem od ul. Starorzecze i na rampie przy
ul. Kaliskiej( tam gdzie odbywają się targi pszczelarskie).

Radna Zofia  Kroc-  w imieniu  Zarządu  Osiedla  „Stare  Miasto”  zaprosiła  Radnych   na
otwarcie Harcerskiej Izby Pokoleń i Galerii Młodych Twórców w baszcie generała Klickiego
w dniu 23 września br. o godz. 16 –tej.
Podziękowała Burmistrzowi  Miasta, Zastępcy Burmistrza , Sekretarz Miasta  za pomoc przy
zorganizowaniu otwarcia obu izb. 
Ponadto podziękowała  Radnym :  Krzysztofowi  Wietesce,  Robertowi Wójcikowi,  Pawłowi
Pięcie  ,  Jerzemu  Stobnickiemu  za  spontaniczną  pomoc  przy  malowaniu  ogrodzenia  przy
baszcie.
Podziękowała Burmistrzowi i Dyrektorowi ZUK za dobre wykonanie zadania inwestycyjnego
w ramach budżetu obywatelskiego.
Radny Krystian Cipiński  – zapytał  o  maszt  z  flagą  łowicką  na  rondzie  Niepodległości.
pojawiają się głosy Łowiczan, którzy sugerują aby flaga łowicka została na maszcie ,a flagę
polską wywieszać tylko na uroczystości państwowe. 
Pan Krzysztof Kaliński  Burmistrz- był pomysł aby była tam flaga polska, jest pewien  
problem ze zmianą flagi. Dochodzą do Burmistrza podobne opinie ,w roku przyszłym planuje 
się oświetlenie flagi i posadzenie  na rondzie biało czerwonych kwiatów może róż. 
Krzysztof Wieteska- podziękował Burmistrzowi za udział w spotkaniu z Zarządem Osiedla
„Zatorze” na os. Szarych Szeregów.
 Owocem tego spotkania jest  interpelacja  którą  złożył na piśmie:
o zmianę z ulicy dwukierunkowej w jednokierunkową ulicę od ul. Bolimowskiej wzdłuż ul.
Baczyńskiego do ul. Nieborowskiej.
Michał Trzoska-  złożył   interpelacje  na piśmie dot.   wprowadzenia Inicjatywy Lokalnej  
w  Łowiczu, na  czym  konkretnie  będzie  polegało  dostosowanie  zasad  funkcjonowania
Zakładu Przedszkoli Miejskich do nowych uwarunkowań prawnych, 
czy  w związku z nowelizacją  prawa zamówień publicznych   miasto  planuje  możliwość
organizowania   gospodarki  odpadami   bez  przetargu,  czy  planuje  jakieś  zmiany
 w gospodarowaniu odpadami w przyszłym roku,
czy  istnieje  możliwość  wydłużenia  tras   kursowania  miejskich  autobusów  w  wakacyjne
weekendy   tak aby dojeżdżały  do Nieborowa i Maurzyc. 
Radny Krzysztof Olko – zapytał o termin realizacji interpelacji, którą składał pół roku temu
wspólnie  z  Radnym Krystianem Cipińskim dot.  montowania  na rondach  odblasków tzw.
„kocie oczy”.
Pogratulował  dobrze przygotowanego wniosku transportowego, jest to  powód do radości że 
MZK będzie miał nowy tabor, że będzie  nowy parking przy dworcu PKP.  
Pan Krzysztof Kaliński  Burmistrz- poinformował, że planuje się zamontowanie dwóch 
przenośnych świetlnych tablic  informujących o szybkości , z pomiarem częstotliwości 
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pojazdów i np. z napisem „zwolnij”, „uwaga dziecko”. Tablice na początek ustawione byłyby 
na ul. Bolimowskiej i na ul. Kaliskiej obok SP.1
Pan Paweł Gawroński Naczelnik WSK – poinformował , że po  uzgodnieniu  z ZUK można
rozpocząć przyklejanie odblasków, jest to odpowiednia pora.
Radny Jakub Wolski stwierdził, że pomysł postawienia basenów zewnętrznych był dobrym
pomysłem.  Niestety  funkcjonowanie  pływalni  było  uzależnione  od  działania  basenów
zewnętrznych.  W  trakcie  funkcjonowania  basenów  zewnętrznych  pływalnia  miejska  była
nieczynna.  Poprosił,  aby w  przyszłym  roku zadbać  o  taką  ilość  obsługi  zewnętrznej  aby
baseny zewnętrzne działały niezależnie od pływalni.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta  pływalnia miejska nie była czynna z różnych
względów. Odbył się remont, dokonano wymiany środków czyszczących i wody w pływalni.
Było  bardzo  małe  zainteresowanie  korzystaniem z  pływalni  miejskiej.  Zabrakło  ludzi  do
obsługi  pływalni.  Po  ulewach,  woda  w  basenach  odkrytych  nie  była  odpowiednia  do
pływania. Wtedy pływalnia miejska była czynna całą dobę. Urząd Miasta w przyszłym roku
weźmie  pod  uwagę  prośbę  Radnego  Jakuba  Wolskiego.  Urząd  Miasta  planuje  montaż
podgrzewanych podłóg w basenach zewnętrznych, aby ocieplać wodę. Teren, na którym są
ustawione baseny w przyszłym roku zostanie poszerzony, będzie więcej atrakcji dla dzieci,
np. dmuchane zamki, zjeżdżalnie, boisko, stoliki do gry w karty. Dzieci będą mogły korzystać
z tych atrakcji, kiedy nie dopisze pogoda. 
Pan Bogusław Bończak Zastępca Burmistrza Miasta poinformował, że w mediach była
zamieszczona informacja, że basen miejski będzie czynny od godziny 18:00 do godziny 20:00
po  zamknięciu  basenów  zewnętrznych.  Zdarzało  się,  że  między  godziną  18:00  a  20:00
w basenie pływały tylko 2-3 osoby. W dni, kiedy pogoda nie była sprzyjająca działała cały
czas pływalnia miejska.
Radny Jakub Wolski  poinformował,  że wiele razy od godziny 18:00 do 20:00 pływalnia
miejska była  przepełniona  ludźmi.  Nie było  już miejsca aby skorzystać  z basenu.  Ludzie
przestali  przychodzić na basen z tego powodu. Jest ogromne zainteresowanie na pływanie
wśród mieszkańców Łowicza. Bardzo dobrze funkcjonują baseny w Kutnie i  Sochaczewie.
Pływalnia  miejska  powinna  mieć  przerwy  techniczne,  ale  nie  może  być  sytuacji  że  jest
nieczynna.  Należy  wziąć  pod  uwagę,  że  jednego  dnia  mogą  być  3  osoby  w  basenie,
a drugiego 20. Basen powinien służyć mieszkańcom.
Pan Bogusław Bończak Zastępca Burmistrza Miasta  baseny zewnętrzne funkcjonowały
dopiero pierwszy rok.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta zapewnił,  że  sugestie  Radnego  Jakuba
Wolskiego zostaną wzięte pod uwagę w roku przyszłym.
Radny Mariusz Siewiera zgodził się z wypowiedzią Radnego Jakuba Wolskiego. 
Wiceprzewodniczący  Rady  Marek  Boroski stwierdził,  że  najłatwiej  jest  krytykować.
Zapytał, czy Urząd Miasta planuje montaż progów zwalniających w ulicy Sochaczewskiej. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta w ulicy Sochaczewskiej w części produkcyjno-
przemysłowej  przewidziany  jest  ruch  samochodów  ciężarowych.  Nie  powinno  być  tam
progów zwalniających. Trudno powiedzieć jak ukształtuje się ruch w ul. Sochaczewskiej. 
Radny  Jakub  Jędrachowicz zapytał,  co  jest  czynione  w  związku  z  montażem  progów
zwalniających w ul. Bursztynowej.
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Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta  poinformował, że zostanie zamontowany próg
zwalniający w ul. Bursztynowej.
Pan Bogusław Bończak Zastępca Burmistrza Miasta poinformował, że miasto partnerskie
Soleczniki  zaprosiło  Burmistrza  Miasta  wraz  z  2-osobową delegacją  Radnych  do udziału
w  Dożynkach  2016.  Obchody  te  odbędą  się  9.09-12.09.2016r.  Zachęcił  Radnych  do
zgłaszania się. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska  poinformował, że wpłynęło zaproszenie
do wzięcia udziału w Dniach Kultury Polskiej w Nowym Rozdole na Ukrainie. Tylko dwóch
Radnych weźmie udział w uroczystości. 
Wpłynęło  pismo Klubu Gazety Polskiej,  o którym informował  na poprzedniej  Sesji  Rady
Miejskiej. Klub Gazety Polskiej wzywa do uznania uchwały nr IX/56/2015 Rady Miejskiej
w Łowiczu z dnia 28.05.2015 za nieważną od samego początku. 
Zapytał co odpowiadać na pismo,  i  czy odpowiadać . Ponieważ  brak odpowiedzi   jest też
formą odpowiedzi. 
Jeśli  odpowiadać  to jak. Może Radni uznają że należy tą uchwałę uznać za nieważną od
samego początku. 
Milczenie  Radnych  myślę,  że  oznacza  że  nie  jest  to  dobry  kierunek  myślenia  wręcz
przeciwnie. Nie odpowiadać,  czy też odpowiadać negatywnie . ( Głosy kilku Radnych z sali
aby nie odpowiadać)
Przewodniczący  podziękował  Radnym,  jest  jasność  ,że  Rada  Miejska   na  pismo  nie
odpowiada. 
Poinformował, że wpłynęło pismo z Prokuratury Okręgowej w Łodzi w związku z potrzebą
udzielenia odpowiedzi Klubowi Gazety Polskiej na pismo z dnia 25.04. 2016 r. Prokuratura
zwraca  się  z  prośbą  o  nadesłanie  stanowiska,  czy  wobec  zmiany  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  Miasta  Łowicza  w  obrębie  ewidencyjnym  Górki
dokonanego uchwałą nr IX/56/2015 na terenach urbanistycznych dot. tego ternu dopuszcza
się możliwość zbudowania obiektów sakralnych. Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału
Gospodarki  Gruntami  przygotowała   propozycję  odpowiedzi  na  pismo.  W  odpowiedzi
zawarte zostało, że z uwagi na powyższe zapisy planu zagospodarowania przestrzennego dot.
terenów urbanistycznych  o symbolach 3.133.U i  3.135.U dopuszczają  możliwość  budowy
obiektów  sakralnych.  W  terenie  oznaczonym  symbolem  3.134.U  budowę  obiektów
sakralnych wyklucza zapis ustawy.  Zapytał,  czy Radni wyrażają  zgodę na wysłanie takiej
odpowiedzi do Prokuratury Okręgowej w Łodzi. 
Radny  Mariusz  Siewiera poprosił,  aby  powyższą  odpowiedź  przesłać  do  niego  do
wiadomości.
Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska zgłosił zapytania na piśmie:
-dot.  wprowadzenia Inicjatywy Lokalnej w Łowiczu,
-na czym konkretnie będzie polegało dostosowanie zasad funkcjonowania  Zakładu Przedszkoli 
Miejskich do nowych uwarunkowań prawnych, 
-czy  w związku z nowelizacją prawa zamówień publicznych  miasto planuje  możliwość 
organizowania  gospodarki odpadami  bez przetargu, czy planuje jakieś zmiany 
w gospodarowaniu odpadami w przyszłym roku,
-czy istnieje możliwość wydłużenia tras  kursowania miejskich autobusów w wakacyjne 
weekendy   tak aby dojeżdżały  do Nieborowa i Maurzyc. 
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Ad. 9
Następna Sesja planowana jest na dzień  29 września   2016 roku godz. 12:00 z tematem:

1. Informacja o wykonaniu budżetu Miasta Łowicza za I półrocze 2016 roku.
2. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Miasto Łowicz za 
poprzedni rok szkolny, w tym o wynikach sprawdzianu po szkole podstawowej 
i egzaminów gimnazjalnych.

Przewodniczący  Michał  Trzoska przedstawił  informację  o  planowanych  posiedzeniach
Komisji w miesiącu wrześniu br. 

( stanowi załącznik)
                     

Ad. 10
Na tym zakończono obrady XXIX Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Protokołowała:                         Sekretarz Sesji: Przewodniczący Rady:

J. Kardjalik                              Krzysztof Olko      Michał Trzoska

A. Dylik                                  

16


